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1 FvD/Dekker 5b CdK / 
Gedeputeerde 
Zaal

Referendumcie/reglement Inleiding
Bij berichtgeving van GS aan PS van 
9 juli jl. betreffende ’Instelling 
Referendumcommissie en 
benoeming leden’ wordt melding 
gemaakt van de installatie van een 
referendumcommissie en haar 
leden.

Vragen
1. Wat is de juridische betekenis 
van het installeren van een 
referendumcommissie?
2. De dagtekening van de brief van 
GS aan PS is 9 juli. Dit is later dan 
de datum van 5 juli waarop in de PS 
besloten is dat het referendum 
geen doorgang kan vinden. 
Waarom wordt er toch een 
referendumcommissie ingesteld 
wanneer het referendumverzoek in 
PS is afgewezen?
3. Mogen we er vanuit gaan dat 
wanneer er toch een 
referendumcommissie wordt 
ingesteld er serieus rekening 
gehouden wordt met het doorgang 

1. De Referendumverordening schrijft voor 
dat gedeputeerde staten een 
referendumcommissie instellen zodra 
provinciale staten een kennisgeving hebben 
toegelaten. In de verordening is bepaald 
welke werkzaamheden de commissie 
uitvoert. In het Reglement van Orde is een 
aantal praktische aanvullende zaken 
geregeld.

2. Gedeputeerde staten hebben op 6 juli een 
referendumcommissie ingesteld en een 
reglement van orde voor deze commissie 
vastgesteld. Dit besluit is voorbereid 
vooruitlopend op het besluit van provinciale 
staten over het al dan niet toelaten van de 
kennisgeving. Als provinciale staten een 
ander besluit over de kennisgeving hadden 
genomen, zou de commissie snel kunnen 
beginnen met haar taken. Dit heeft te maken 
met het strakke tijdpad van de 
referendumprocedure.

3. De Referendumverordening maakt het 
mogelijk dat een referendum wordt 
gehouden. In die zin wordt met de instelling 
van een referendumcommissie rekening 
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vinden van het referendum?
4. Wanneer heeft/had de 
ingestelde referendumcommissie 
haar eerste vergadering?
5. Waar zijn de notulen van de 
vergaderingen, dan wel de 
adviezen en besluiten, terug te 
lezen?
6. Inwerkingtreding van het 
Reglement Referendumcommissie 
is de dag na de datum van uitgifte 
van het provinciaal blad waarin het 
wordt geplaatst. Welk blad is dit en 
heeft uitgifte reeds 
plaatsgevonden?
7. Langs welke procedure is het 
Reglement Referendumcommissie 
opgesteld?
8. Is het correct dat GS de leden 
van de referendumcommissie 
benoemt?
9. Indien GS de leden van de 
Referendumcommissie benoemt 
kan het voorkomen dat de 
commissie het al dan niet door 
laten gaan van een referendum 
positief dan wel negatief adviseert 

gehouden met een (volgend) 
referendumverzoek.  

4. De referendumcommissie leidt nu een 
slapend bestaan. Er zijn nog geen 
vergaderingen geweest. Pas als een 
kennisgeving is toegelaten, zal de commissie 
met haar werkzaamheden starten. 

5. De vergaderingen van de commissie vinden 
in beginsel in beslotenheid plaats. De 
adviezen en besluiten zullen via de 
provinciale website worden gepubliceerd, als 
voorgeschreven in het Reglement van orde.

6. Het Reglement van Orde is gepubliceerd in 
het digitale Provinciaal Blad op 14 juli 2021 
(Pb 2021, 5705) en is te vinden via 
www.overheid.nl. Het reglement is op 15 juli 
2021 in werking getreden.

7. Het Reglement van Orde is vastgesteld 
door het college van gedeputeerde staten dat 
gaat over de instelling van de commissie.

8. Ja. Zo is dat bepaald in artikel 12 van de 
Referendumverordening.

https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=http%3A%2F%2Fwww.overheid.nl%2F&data=04%7C01%7C%7Cbd291c26428d468f0df608d97db476ad%7C49f943ef3ce242d2b529ea37741a617b%7C0%7C0%7C637679036293915407%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C1000&sdata=aGC0i6jvIa8o7yyRaot3KUuT5YR576KFUtxPl5FYMsA%3D&reserved=0
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ten faveure van GS. Moet de 
Referendumcommissie misschien 
zelf met voorstellen ter a-
politisering komen?
10. Bij wie moeten we zijn om het 
reglement aan te (laten) passen?

9. Het gaat om een onafhankelijke 
commissie. De leden zijn deskundig en 
ervaren op het gebied van decentrale 
referenda. De commissie kan gevraagd en 
ongevraagd advies uitbrengen. Ook PS 
kunnen de commissie om advies vragen.

10. PS hebben die bevoegdheid overgedragen 
aan GS in de verordening. Via een motie 
zouden PS aan GS kunnen opdragen om het 
reglement aan te passen. Ook kunnen PS een 
initiatiefvoorstel indienen tot aanpassing van 
de referendumverordening op dit punt.

2 D66/Kanik 9a Mw. Pels Discussienota/Concept 
beleidskader cultuur

In de discussienota Concept 
beleidskader cultuur 2022 stelt u 
op blz 14 het volgende: We leggen 
PS voor of een meer uitgebreide 
ondersteuning van vrijwilligers 
gewenst is en dan met name met 
de vraag welk ‘gat’ de provincie 
dan zou moeten vullen omdat er al 
veel beschikbaar is.

Mijn vraag hierbij is of de 
Gedeputeerde of de ambtelijke 
organisatie geïnventariseerd heeft 
onder 

Ter voorbereiding van het geactualiseerde 
cultuurbeleid zijn bijeenkomsten gehouden 
met stakeholders (waaronder vrijwilligers) en 
is een deelevaluatie gedaan.  
Daaruit kwam bijvoorbeeld naar voren dat 
erfgoedvrijwilligers graag beter overzicht 
hebben over mogelijke subsidieregelingen en 
meer communicatie hierover zouden willen 
zien.   
Verder blijkt uit een inventarisatie die 
genoemd staat in de discussienota, dat er al 
veel activiteiten zijn waarbij de provincie 
vrijwilligers bij ondersteunt of waarbij andere 
organisaties vrijwilligers ondersteunen.   
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vrijwilligers/vrijwilligersorganisaties 
of ze zelf nog aspecten zien waar zij 
ondersteund kunnen worden door 
de provincie? Zo ja, zijn hier 
onderwerpen uitgekomen en welke 
zijn dat? En als deze inventarisatie 
niet heeft plaatsgevonden, waarom 
heeft u deze niet geïnitieerd?

3 CDA 9a Mw. Pels Discussienota/Concept 
beleidskader cultuur

Wat heeft het voor zin om een 
stolp als een provinciaal 
beschermde stolp op te nemen als 
de eigenaren niet verplicht worden 
om de stolp te beschermen. Als 
een eigenaar dit weigert, wordt 
dan een plaatsvervangend object 
aangewezen? (zie p. 6 ad 2)

Vanaf 2022 is de cultuurmonitor 
aanwezig (p. 32). Is het de 
bedoeling dat deze Cultuurmonitor 
betrokken wordt bij regioprofiel 
2019-2024 Meer dan de delen, 
Programma Kunst, cultuur en 
erfgoed en de basis gaat vormen 
voor een vervolg regioprofiel?

De regio Noord-Holland Noord 

1. Hier wordt bedoeld dat we de stolp niet 
tegen de wil van de eigenaar op de 
monumentenlijst zullen opnemen. Eenmaal 
opgenomen op de lijst is de bescherming 
verplicht. Ja, als een eigenaar weigert, dan 
wijzen we een andere stolp aan. De  lijst van 
potentiele aanwijzingen is namelijk groter 
dan het aantal aanwijzingen dat dat wij op 
basis van beschikbaar budget voorstellen.  
2. De Cultuurmonitor wordt ontwikkeld 
binnen het MRA-programma Kunst, Cultuur 
en Erfgoed 2019-2024. Doel is om voor alle 
partners (dus ook de gemeenten) beter 
inzicht te hebben in effecten van het beleid 
en effecten van de actuele ontwikkelingen 
(bijvoorbeeld corona). De monitor zal zeker 
deel uit maken van de basisstukken die 
gebruikt worden voor een vervolg op het 
programma. Hiervoor is het wel nodig dat er 
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heeft zich in het najaar 2021 
aangemeld bij het Rijk met een 
regionaal cultuurprofiel. Is het de 
bedoeling dat er ook een 
cultuurmonitor wordt opgesteld 
voor deze regio?

De provincie zet op het gebied van 
innovatie in op 3 maatschappelijke 
thema’s (p. 34). Waarom wordt 
niet ingezet op het bevorderen van 
de taalvaardigheid of valt dat 
onder leesbevordering?
 
De meerjarige projectsubsidie aan 
het Steunpunt Monumenten en 
Archeologie bedraagt € 460.000,-- 
voor de ondersteuning van alle 
Noord-Hollandse gemeenten. Hoe 
verhoudt zich dat met het gestelde 
in de discussienota dat als het om 
de ondersteuning van vrijwilligers 
gaat er € 400.00-  € 800.000 extra 
per jaar nodig is. Dit daar het 
Steunpunt Monumenten en 
Archeologie al over veel kennis en 
ervaring beschikt ten behoeve van 

minimaal een tweejaarlijkse herhaling 
plaatsvindt van de cultuurmonitor. 
3. Het cultuurprofiel van de regio Noord-
Holland Noord moet nog worden uitgewerkt 
in een actieprogramma. Daarna kunnen we 
onderzoeken of er een aparte cultuurmonitor 
wenselijk is voor deze regio of dat 
aangesloten kan worden bij het bovenstaand 
initiatief.
4. Het valt hier inderdaad onder 
leesbevordering. Achterliggend idee is hier 
dat geletterd zijn voor mensen een 
voorwaarde is om volwaardig mee te doen in 
de samenleving. Onze 
ondersteuningsinstelling Probiblio zet met 
diverse vernieuwde projecten in op het 
bevorderen van de taalvaardigheid van 
Noord-Hollanders. Daarbij gaat het om 
vaardigheden om te kunnen lezen en 
schrijven en om informatie te kunnen 
begrijpen en doelgericht te gebruiken.
5. Uit een vergelijking met andere provincies 
blijkt dat sommige provinciale steunpunten 
naast vergelijkbare ondersteuning van 
gemeenten, extra taken uitvoeren voor 
erfgoedvrijwilligers zoals het geven van 
cursussen/bijscholing, bemiddeling bij 
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de ondersteuning van gemeenten. vacatures, een website onderhouden met 
informatie voor vrijwilligersorganisaties, 
begeleiding geven bij de inzet van vrijwilligers 
voor onderhoud (groene) monumenten.  
Afgezet tegen de huidige investeringen van 
NH en op basis van inwonersaantallen blijkt 
dat de extra kosten voor zulke taken variëren 
tussen de € 400.000 en € 800.000 per jaar.        

4 PvdD/Kostic 5a CdK Weerbaar N-H 1. Lokale weerbaarheid 
Innovatiepilots: daarmee wordt 
niet doorgegaan, terwijl de uit de 
evaluatie van deze pilots bleek dat 
het voor veel van de projecten nog 
te vroeg was om ze goed te kunnen 
beoordelen op hun succes en ze 
zich veelal richtten op de 
middellange termijn. Provincie zegt 
directere output te willen zien. 
Waarom wordt geen ruimte 
gegeven aan acties die juist 
duurzaam, op middellange termijn 
impact kunnen hebben? 

2. Is er ook aandacht voor stroperij, 
mestfraude, dumping van afval in 
natuurgebieden, illegale handel 
met dieren? 

1. De Agenda Weerbaar NH is een 
verzameling van initiatieven die zowel een 
aanjagende functie hebben, als gericht zijn op 
ondersteuning en impact op de langere 
termijn. Zo heeft bijvoorbeeld het 
onderzoekstraject ‘Red Flags bij criminele 
inmenging’ tot doel om tot een bruikbare 
toolkit te komen. Wanneer het succesvol 
blijkt te zijn, ligt hier een rol voor de provincie 
om de methodiek te verspreiden, zodat het 
ingebed wordt in beleid. Bij de innovatieve 
pilots (op kleinere, lokale schaal) is gebleken 
dat de output langer op zich laat wachten, de 
uitwerking lokaal is en dat de besteding van 
de gelden daardoor minder impact hebben 
dan bij andere initiatieven.  

2. De onderwerpen stroperij, mestfraude, 
dumping van afval of illegale handel met 



Technische vragen cie  EFB  27-09.2021

nr Partij en 
indiener

Punt Gedeputeerde Onderwerp Vraag Antwoord

dieren zijn niet specifiek benoemd in de 
Agenda Weerbaar NH. De Agenda Weerbaar 
NH volgt de volgende afspraak uit het 
coalitieakkoord: ‘Ondermijning van het 
openbaar bestuur door georganiseerde 
criminaliteit raakt het fundament van de 
democratische rechtsorde. Wij blijven 
strijden tegen alle vormen van ondermijning 
en stellen hiervoor middelen beschikbaar’ en 
richt zich dus specifiek op effecten van 
ondermijnende criminaliteit.

5 PvdD/Kostic 7a Mw. Zaal Brief GS aan PS inz. 
Uitvoeringsagenda 
Arbeidsmarkt & Onderwijs 
2021-2023

3. In de brief staat o.a. de vraag “Is 
er een link met Europa?”. Goede 
vraag, maar heel summier 
ingevuld. Er staat: ‘er is een 
optionele link met Europa via de 
mogelijkheden van de daar 
aanwezige fondsen.’ Om welke 
fondsen gaat dit precies?

4. Kan bij zulke brieven in het 
vervolg ook een kopje worden 
gevoegd over wat er op dit dossier 
op niveau van MRA en op niveau 
van IPO wordt gedaan? Dan blijven 
we actiever op de hoogte welke 
onderwerpen daar nog spelen en 

3. Het is niet mogelijk om precies aan te 
geven om welke fondsen het gaat. EU-
fondsen zijn in beweging, onder andere door 
vergroening en klimaatopgaven. Op dit 
moment wordt door het kennisplatform 
Europa Decentraal (BZK, VNG UvW en IPO) 
gewerkt aan een actuele EU-Fondsenwijzer, 
voor lokale overheden welke in oktober 2021 
wordt gelanceerd. Enkele EFROprojecten 
hebben de afgelopen jaren een 
programmalijn gehad op de ontwikkeling van 
talent.

4. GS zien dit meer als een vraag voor het 
presidium/statengriffie. In het algemeen 
kunnen we aangegeven dat in beleidsstukken 

https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Feuropadecentraal.nl%2Fonderwerp%2Fregionaal-beleid-en-structuurfondsen%2Ffondsenwijzer%2F&data=04%7C01%7C%7C5fe110b86e04444f70b508d97dc96c94%7C49f943ef3ce242d2b529ea37741a617b%7C0%7C0%7C637679126326418279%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C1000&sdata=jaVBOFhaT9Rf6%2Fe%2FPW5AIi%2BlGmSaOO%2FdM56kLToJKfw%3D&reserved=0
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hoe ze raken aan wat we als 
provincie verder doen.
5. Kunt u verder toelichten wat er 
precies met ‘Bevorderen van een 
inclusieve arbeidsmarkt’ wordt 
bedoeld? Welke doelgroepen is 
extra aandacht voor?
6. Nederlands heeft zich 
gecommitteerd aan het VN-
Verdrag Handicap, dat in 2016 in 
Nederland in werking trad, maar de 
situatie voor mensen met een 
beperking is sindsdien alleen 
verslechterd. Ook de provincie zou 
in haar beleid rekening moeten 
houden met de verplichtingen 
vanuit het VN-Verdrag Handicap en 
er bewust aan werken in alle 
relevante aspecten van provinciaal 
beleid.

a) Wat is er afgelopen jaren precies 
gedaan om het VN-Verdrag 
Handicap beter toe te passen als 
provincie als het gaat om de 
arbeidsmarkt en onderwijs?
b) Hoe wordt dit verdrag 

wordt aangegeven hoe met partners (MRA, 
IPO en daarbuiten) wordt samengewerkt. Dat 
geeft ook aan wat er door die partners in 
ieder geval wordt gedaan op dat 
beleidsterrein. 

5. Primair verantwoordelijk voor een 
inclusieve arbeidsmarkt zijn de werkgevers en 
lokale overheden. Zij hebben bevoegdheden, 
middelen en financiën om vacatures te vullen 
en mensen te laten participeren.  Met de 
decentralisatie van het welzijns- en 
jeugdbeleid voert de provincie geen 
doelgroepenbeleid meer.
In onze rol van verbinder en kennismakelaar 
bevordert de provincie kennisontwikkeling en 
-uitwisseling en zo mogelijk faciliteren van 
structuurversterkende (pilot) projecten. Wij 
doen dit bij voorkeur via de 
campussen/publiek private samenwerkingen 
in de regio. Wel stimuleren wij via dit beleid 
en onze instrumenten het besef dat iedereen 
nodig is en ook iedereen een leven lang 
arbeidsfit gemaakt en gehouden moeten 
worden.  Met de ruimte die het herstel- en 
duurzaamheidsfonds biedt richten wij ons 
incidenteel op lager opgeleide ouderen en 
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meegenomen in Uitvoeringsagenda 
Arbeidsmarkt & Onderwijs?

7. “Onder een duurzame en 
veerkrachtige arbeidsmarkt 
verstaan wij een arbeidsmarkt die 
zich richt op: • Realisatie van de 
klimaatopgave, te weten de 
energietransitie, circulaire 
economie, een duurzaam 
bebouwde omgeving, duurzame 
mobiliteit en digitalisering;”

We hebben met elkaar in de 
provincie, in lijn met wetenschap, 
vastgesteld dat 
biodiversiteitsopgave en 
klimaatopgave in samenhang 
moeten worden aangepakt. Is de 
biodiversiteitsopgave ook 
onderdeel van dit stuk? Hoe?

8. “In 2021 verstrekken van 
subsidie aan de Luchtvaart 
Community Schiphol om een 
aanjagende rol bij dit model op te 
pakken en hun ervaringen met 

mensen met beperkte werkervaring (vaak 
jongeren). 

6.a. De provincie voert geen 
doelgroepenbeleid in haar 
arbeidsmarktbeleid, zoals hier voor ook 
aangegeven. Maar met deze 
uitvoeringsagenda streven we wel naar een 
inclusieve arbeidsmarkt waar iedereen aan 
mee doet.
b. Zie a.

7. Voor zover er sprake is van tekort aan 
benodigd vakmensschap rond techniek- en 
technologie dat bijdraagt aan biodiversiteit, 
waarbij ook aantoonbaar het klimaat baat 
heeft,  biedt het beleid mogelijkheden. Via de 
werking van het Manifest Werken en 
Ontwikkelen 2030 NH kunnen partijen 
initiatief nemen tot een zogenaamde 
ontwikkelcoalitie om gedragen plannen vorm 
te geven. Binnen de kaders van ons beleid 
kan de provincie vervolgens besluiten tot 
bijdragen in deze plannen.   

8.  a. Covid-19 maakte de keuze voor 
Luchtvaart Community Schiphol (LCS) vanuit 
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skillsbased werken en inclusiviteit 
hierin te verduurzamen. In 2023 is 
er minimaal één campus, waarvan 
de verbonden bedrijven onderling 
werknemers uitwisselen, zodat zij 
zich verder ontwikkelen in de 
techniek.”
 a) Waarom is midden in een 
klimaatcrisis juist voor Luchtvaart 
Community Schiphol gekozen om 
subsidie aan te geven en om die 
een ‘aanjagende rol’ te laten 
pakken? Waren er niet minder 
controversiële gegadigden? Welke 
afwegingen zijn daar precies 
gemaakt en hoe zijn die gewogen?
b. ) Waar wordt het geld precies 
aan besteed?

leer- en ontwikkelperspectief van een breder 
ecosysteem voor onze arbeidsmarkt juist 
interessanter, door de grote verwachte 
mobiliteit van mensen vanuit de 
luchtvaartomgeving naar die bredere 
arbeidsmarkt. LCS heeft de afgelopen jaren 
veel ervaring  opgedaan met het werken met 
skills en skillsinstrumentarium van het House 
of Skills ten behoeve van een inclusieve 
arbeidsmarkt. Deze kennis- en ervaringen 
willen wij, via samenwerking met andere 
campussen, verduurzamen richting meer 
bedrijven en technische bedrijfssectoren. 
Binnen de gelden van het herstel en 
duurzaamheidsfonds wordt er veel breder 
samengewerkt dan alleen met Schiphol. Zo 
wordt er ook samengewerkt via de realisatie 
van servicepunten (matchen aan technische 
vacatures) met de vertegenwoordigers van 
de Technologiecoalitie (4 
brancheverenigingen, 2 O&O fondsen en de 
FNV) en zijn er plannen voor een specifiek 
project voor de entree opleidingen  
(werkgelegenheid jongeren op niveau 1 en 2 
MBO).
De grote verduurzamingsopgave op en rond 
Schiphol, die het klimaat de komende 
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decennia gaat vragen, is  mede bepalend 
geweest om LCS een aanjagende rol te laten 
spelen in de ontwikkeling van een groene en 
duurzame arbeidsmarkt voor iedereen.

b. Het geld wordt grotendeels uitgegeven aan 
een honderdtal oriëntatie-, begeleiding- en 
opleidingstrajecten voor mensen die op 
afstand van de arbeidsmarkt dreigen te raken 
of al staan. Deze trajecten hebben tot doel de 
aanwezige kennis en expertise te 
verduurzamen en te komen tot een 
afsprakenmodel voor het in- en uitwisselen 
van mensen tussen bedrijven en 
bedrijfssectoren

6


